
Zápis z jednání komise pro městská sídliště ze dne 28.3.2011 

 

Datum a čas konání: 28.3.2011, 15.30 hodin 

Místo konání: zasedací místnost MÚ Kutná Hora, Vlašský dvůr 

Přítomni: viz prezenční listina 

Hosté: Mgr. Vojtěch Smetáček, Ing. Václav Mareček 

 

Program: 

Zahájení, prezence (fotografování ) 

Návštěva Městské policie  

Odbor správy majetku 

Různé 

Kontrola zápisu 

Závěr 

 

Zahájení , prezence 

 

Předseda komise pan Hlavatý přivítal členy komise, hosty a všechny obeznámil s 

programem. Poté proběhlo fotografování členů pro aktualizaci internetových stránek naši 

komise. 

 

Návštěva Městské policie 

 

- Jednání se zúčastnil zástupce velitele Městské policie Ing.V.Mareček a pan zastupitel 

Mgr.Smetáček, který je pověřen řízením MP. 

- Důvodem k pozvání na jednání bylo projednání problematických oblastí života na 

sídlištích a to zejména: čistoty kontejnerových stání, problém parkování, problém 

bezpečnosti, rostoucí vandalismus (poničené značky, vysypané kontejnery, hořící 

kontejnery) a v neposlední řadě chybějící služebna MP na sídlišti. 

- Dotazy členů komise  zodpověděl Ing.Mareček a doplnil pan zastupitel Mgr.Smetáček, 

který dle svých slov se s problematikou seznamuje. 

- Pan Exner – všiml si pohybu pěších hlídek, rozšířit je víc a častěji na sídlišti, lidé by 

měli trochu respektu, rozmysleli by si dělat nepořádek 

Odpověď MP - pěší hlídky jsou realizovány po celém městě, jejich trasy jsou různé; 

veškerá činnost MP je závislá na finančních prostředcích, existence služebny MP i na 

sídlišti by vyřešila mnoho problémů; MP přijala opatření, v důsledku kterých se hlídky 

kombinují ve spolupráci s Policií ČR 

- Pan Hlavatý – pan místostarosta Franc přislíbil na minulém jednání komise prověřit 

zda MP může nařídit odtah vozidla při úklidu, jeho druhý dotaz se týkal, zda je možná 

koordinace MP  při příchodu dětí do školy – jedná se hlavně o lokalitu ZŠ Jana Palacha 

Odpověď – ve věci odtažení motorových vozidel  - je to možné jen v mezích zákona; 

když je vozidlo překážkou v bezpečnosti a plynulosti silnič.provozu  - což při čištění 

není překážkou; mohou nařídit odtah vozidla na příkaz správce komunikací 

Odpověď  - přechody u škol jsou průběžně kontrolovány a hlídány (Žižkov, U Krupičků 

a další), je možnost jednat o rozšíření těchto kontrol 

- Pan Kozák – v ulici Jana Palacha je nainstalovaná kamera, zaujímalo by ho, co snímá 

– zabírá; protože nabývá dojmu, že je pořád nastavena na jednu stranu, bylo by 

vhodnější, zaměřit snímání kolem kontejnerového stání (lidé tam dávají odpad z chat, 

kontejnery jsou hned přeplněné, ten strom zakrývá výhled) 

Odpověď – kamera v ulici Jana Palacha 162 je nefunkční zhruba od října 2010 , z toho 

důvodu je natočená na jednu stranu 

- Pan Hlavatý – v dolní části ulici Jana Palacha také někdo dával křeslo do kontejneru, 

byla zavolána MP, ale nešla kamera, nebyl důkaz 

Odpověď – dlouhodobá nefunkčnost kamery 

- Ing.Vališ – zabývá se systematicky nepořádkem v ulicích, kolem kontejnerových stání, 

zhotovil rozbor, zkonstatoval, že již od října 2008 jsme se na jednáních komise 

zabývali čištění ulic a dle jeho zjištění bylo 9 pokusů (neúspěšně) vyřešit způsob jak 



vytvořit systém pro čištění ulic, aby se mohlo provést dokonale a pořádně, využít 

zákony, legislativu, veškeré možnosti k tomu. Dotazoval se, proč se nemůže 

dohodnout MP a OSM ke spolupráci  při odtahování vozidel. Dle jeho mínění bude 

nutné ze začátku i riskovat a auta odtahovat. Současně nechápe, proč již nevyjíždějí 

auta TS na čištění  - je hezké počasí. 

Odpověď – MP může odtáhnout vozidlo na příkaz správce komunikace; odpověď OSM 

čistící vozy ještě nevyjíždějí do ulic, bylo chladné počasí – zamrzly by čistící trysky 

- Pan Jan Čermák – Chtěl by vědět, jak daleko snímají kamery, např. z důvodu 

dokazování krádeže, anebo při nehodách a jak dlouho jsou tam záznamy 

Odpověď – na sídlišti jsou funkční kamery na ul.17.listopadu, v ulici Opletalova  a u 

Kauflandu, záznamy jsou zachovány po dobu 3 týdnů, dají se dohledat různé delikty, 

které jsou zachyceny, občan může přes PČR dohledat důkazy přes kamerový systém 

- Pan Ing.Vališ  - opětovně se vrátil k problému čištění ulic, ale z pohledu umístění 

značek a hlavně z existence značek (správných) vyznačujících začátek a konec čištění 

(datum). Již by rád obdržel informaci o skutečnosti, že se vyřešila problematika se 

značkami 

Odpověď  - v bloku pro OSM 

- Pani Krupičková – zda by nemohlo být umístěno zrcadlo v lokalitě ulice Opletalova a 

při odbočení do ulice Jana Zajíce; a v ulici Sběrná ( u Penny) z jakého důvodu je 

přemístěno na opačnou stranu 

- Pan Vališ – co brání tomu, aby se mohlo Město resp. OSM dohodnout s MP o odtahu 

- Pani Krupičková – za OC Pasáž několik let je odstavené opuštěné vozidlo, na koho se 

obrátit, aby bylo odtažené 

Odpověď – pan Tvrdík si udělal poznámku (technické oddělení řeší vraky), při jarní 

prohlídce komisí se také členové komise zaměří na tyto druhy vozidla  

- Pan Kozák – městs.strážniky byla za špatné parkování v ulici Jana Palacha nasazena 

tzv.botička a následně uložena pokuta občanu, ale za stejně špatné parkování o 

několik metrů dál botička nasazena nebyla, zdá se mu to nespravedlivé 

Odpověď MP – prověří událost 

- Ing.Mareček ve stručnosti popsal činnost MP a její cíle do budoucna.MP má 22 členů, 

práci dobře rozdělit a koordinovat ji v tak malém počtu někdy velmi obtížné. Finanční 

zdroje jsou sníženy. Byla zřízená nová služebna MP na Havlíčkově nám.- je 

dostupnější pro občany 

MP  - na poli prevence – výchovná činnost na školách  

Rožšířená pochůzková činnost po okrscích – každý strážník má svůj okrsek, využití 

komunikací s občany 

Výskyt kamerového systému – zvýší pocit bezpečí jak občanů  tak návštěvníků města 

- Ing.Jirásek – rozpočet je cca 10 milionů , dle jeho názoru je otázkou organizace jak by 

finanční prostředky využila. Nesouhlasí s tím, jakým způsobem je systém nastaven 

Jako příklad by uvedl problém s možností odtahu, ten může být dle zákona, ale jako 

prevence by mohla být botička. 

Dotaz – zda-li bude opravena kamera v Palachovce – když budou finananční 

prostředky tak ano. 

 

 

Odbor správy majetku 

- Pan předseda předal slovo panu Ing.Suchánkovi a Ing.Tvrdíkovi z odboru správy 

majetku. 

- Pan Vališ – opětovně se vrátil k problému čištění ulic, zaujímá ho dopravní značení, 

které je nutné dořešit, zdá si mu liknavé a dlouhé řešení, které se týká značení, které 

je nutné dát do souladu se zákonem 

- Ing.Tvrdík – současné značky nejsou výstižné ( např. sudý čtvrtek – sudé a liché 

týdny)– připravil se návrh na zóny – existují tři zóny (předloženo na komisi cca před 

rokem) 

Náklad  - je to cca 15 – 16 značek, vše bylo připravené; ale v lednu celé řešení svým 

rozhodnutím naboural Nejvyšší soud – odtah kvůli čištění není možný  - v tom případě 

je pak značka zbytečná, musí si vypracovat nové řešení 



- Ing.Suchánek – zónové parkování – kdyby se šlo do důsledností tak 95% aut by 

mohlo dostat botičky; v případě, že by se doplnily značky a přešlo se na zóny – přišlo 

by to na 100 000,00 Kč  investic 

Jsou dvě varianty.  

Varianta a) 95% míst není problémem vyčistit, řešilo by se to botičkami anebo 

odtahem 

Varianta b) pokud by se přešlo na zóny – stálo by to cca 100 000 Kč 

TS chtějí zavést variantu blokového – zónového čištění 

Připomínka členů komise : Žádáme o urychlené vyčištění sídliště včetně 

chodníků, kde zůstávají zbytky ( štěpky ) po jarním omlazení keřů a stromů 

 

Kontrola minulého zápisu 

- Jednat se správcem sportovního hřiště se nepovedlo – úkol zůstává – M.Hlavatý 

- Bikrosová dráha – úkol zůstává pí.Děkanovská vznese dotaz na ing. Janála 

- Rozšíření o nové členy –  oslovují se noví možní členové – M.Hlavatý 

- Ostatní úkoly jsou splněny 

 

Různé 

 

- Pan Berka napsal dopis , že se nebude moct zúčastňovat našich schůzek – změna 

zaměstnání. Je našim dlouholetým členem, jeho názory jsou přínosem když bude 

externě spolupracovat, může nastat  i změna situace v jeho zaměstnání. 

- Pani Žampachová, ulice Jana Palacha 162 - vznesla telefonický dotaz, katastrofický 

stav chodníků  v ulici J.Palacha, nejhorší od školy směrem Palachovka 162-165  

(Komise zná situaci chodníků na sídlišti, opakovaně bude prošetřena situace na celém 

sídlišti na jarní prohlídce, pak předán seznam k řešení technickému oddělení) 

- Na sídlišti se budou rozkopávat chodníky a zelené plochy od školy, ul. 17. Listopadu  a 

naopak  - bude se realizovat rekonstrukce plynového vedení – nákres výkopů umístí 

komise do vývěsky u Kauflandu. 

- Pani Krupičková – byla by nutná oprava sítě na DH ve vnitrobloku, komise 

doporučuje opravu sítě – žádá  technické oddělení OSM o urychlené řešení 

- Pan Kozák – návrh , zda by nebyla vhodná lokalita vedle bývalých telekomunikacích 

na parkování  - návrh pro možnou realizaci pro odbor investic 

- Od pana Vališe obdržel každý informaci o lavičkách 

- Kruhový objezd u Kauflandu – do konce května by mělo dojít k realizaci 

- Ing.Jirásek – špatný stav komunikace Benešova ulice, nutno rychle opravit 

 

Doporučení pro RM: 

 

Komise pro městská sídliště doporučuje RM: 

 

1) Potřeba zvýšení plotu fotbalového hřiště, z důvodu propadajících míčů na 

auta a kolem chodící lidi. Komise upozorňuje na možnost úrazu či 

poškození soukromého majetku. 

2) Řešit urychleně havarijní  stav chodníků v ulici Jana Palacha (část od 

školy směrem č.162-165 po obou stranách komunikace) 

3) Doporučujeme urychlené vyčištění sídliště včetně chodníků a to i z důvodů 

vysoké prašnosti mezi vysokou a relativně uzavřenou zástavbou – 

viz.monitoring ČHMÚ v lokalitě Palachova 

Komise žádá RM o zpětnou vazbu, jak bylo s návrhy naloženo. 

 

Jarní prohlídka sídliště se koná dne dne 11.dubna 2011. 

Sraz v 15.00 před Kauflandem (u vývěsky) 

Příští jednání komise se koná dne 2.5.2011 v 15.30 hodin v zasedací místnosti MÚ  - 

Václavské nám.182 (!!!) 
Zapsala:Děkanovská Alena 
Zápis ověřil: Hlavatý Martin 


